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Datum 12 september 2020

Geachte heer/mevrouw,

Met dit schrijven willen wij reageren op Het Ontwerp Agenda voor het waddengebied 2050.

Wij zijn het overgebleven `Wieringer` zeepierenvisbedrijf dat in 2010 samen met het Texels 
zeepierenvisbedrijf een duurzame visserij hebben gecreëerd door de Gebroeders Bakker te hebben 
uitgekocht om zo door te mogen met het vissen en verhandelen van het zeer noodzakelijke aas voor de 
zee hengelsport.

Wij zijn in 1985 gestart met het bedrijf en kunnen wel zeggen dat we ieder jaar de pierenwinning 
verbeteren en er wordt zeer duurzaam gewerkt bij de winning van Wadpieren. In overleg met de 
Provincie worden al jarenlang telkens betere methoden toegepast met steeds minder milieueffecten. 
Die effecten zouden centraal moeten staan bij de afweging of er een afdoende zwaarwegende 
noodzaak bestaat om onze bedrijfsactiviteit te beëindigen en, zoals wij nader uiteen zullen zetten, de 
maatschappelijke schade die daardoor zal ontstaan. 

Doordat er een regelmatige monitoring plaatst vindt kunnen wij zeggen dat de pierenwinning zoals het 
nu is geen nadelige schadelijke effecten heeft op het Waddengebied waar in wij werken.

 Onze zoon is in 2018 bij ons in het bedrijf komen werken omdat we samen met hem de Nederlandse 
en deels buitenlandse markt van goed en vers zeeaas willen voorzien. Onze zoon vindt het mooi werk 
en zou graag ons bedrijf voortzetten na 2030. De kneepjes van het vak heeft hij dan allang in de 
vingers omdat hij iedere dag met zijn vader meegaat naar zee. De invloeden van zee, wind, natuur en 
vraag en aanbod is iedere dag anders. 

De hengelsportsector is sterk afhankelijk van ons bedrijf voor de levering van de zeer populaire 
wadpieren- het is niet voor niets het meest gebruikte zeeaas van Nederland waar zo`n 500.000 zee 
sportvissers gebruik van maken. Ons bedrijf draagt zo op substantiële wijze bij aan een 
laagdrempelige gezonde buitensport met een economische waarde van tientallen miljoenen euro`s- niet 
in de laatste plaats in de Provincie Noord-Holland.

Van beëindiging van de mechanische pierenwinning kan geen sprake zijn zonder alternatief. Dit zou 
immers uitmonden in een acuut gebrek aan Nederlands favoriete zeeaas en een ongeorganiseerde 
wildstekerij (en handel) met veel overlast, natuurschade en handhavingsperikelen. Wij stellen daarom 
voor dat u de huidige tekst aanpast en wel als volgt:
`Het beëindigen van de pierenwinning per 1 januari 2030 ( er is al 30 jaar sprake van een 
uitsterfbeleid) mits er een technisch en economische haalbaar kweekalternatief beschikbaar is. Er 
dienen nadere afspraken gemaakt te worden met de betreffende ondernemers.`



Kweek van wadpieren is op dit moment geen bewezen techniek, dus wil deze termijn haalbaar worden 
dan zal daar de komende jaren serieuze inzet op moeten worden gepleegd. Voor ondersteuning bij de 
transitie van ons bedrijf `van steek naar kweek` kijken wij nadrukkelijk naar de Provincie als NB wet 
verantwoordelijke instantie. Wij gaan graag het gesprek met u aan.

Met vriendelijke groet,
Hans en Petra Rotgans
Zeepierenhandel H. Rotgans


